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§ 1 
Genomgång av närvaro  
Ordförande Ewa Larsson (MP) förklarade sammanträdet öppnat. 
Nämnden ajournerade sig mellan klockan 18.00-19.03 för öppet 
forum med allmänhetens frågestund. Närvaron redovisas på sida 1-
2. 
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§ 2 
Val av justerare och meddelande om tid för 
protokolljustering  

Beslut  
1. Vice ordförande Tina Kratz (V) utses att tillsammans med 
ordförande Ewa Larsson (MP) justera dagens protokoll. 
2. Protokollet ska justeras den 9 september 2020. 
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§ 3 
Godkännande av dagordning och beslut om närvaro- och 
yttranderätt  

Beslut  
Stadsdelsnämnden fastställer förslaget till dagordning. 
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§ 4 
Meddelande om protokolljustering  
Anmäls att stadsdelsnämndens protokoll från den 11 juni 2020 
justerades den 16 juni 2020. 
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§ 5 
Information från stadsdelsförvaltningen  
Stadsdelsdirektör Maria Laxvik informerade om Trygghetstorg, 
som kommer att hållas på Lagaplan i Bagarmossen torsdag den 24 
september kl. 15-18. Där kan medborgare träffa representanter från 
stadsdelsförvaltningen, polisen, MTR och de kommunala 
bostadsbolagen m.m. 
  
Maria Laxvik informerade också om hur sommaren har varit i 
stadsdelsområdet. Det har varit förhållandevis lugnt, 
verksamheterna har varit igång och det har inte varit smitta i någon 
verksamhet. Många aktiviteter har anordnats under sommaren. När 
det gäller sommarjobb har det sett lite annorlunda ut, eftersom inga 
sommarjobb har ebjudits inom äldreomsorg och LSS, men antalet 
jobb har varit ungefär lika många som tidigare år. 434 ungdomar 
erbjöds sommarjobb i stadsdelen i år. 
  
Maria Laxvik ger även ett förtydligande gällande status för 
Skarpnäcks pensionärsråd. Rådet träffas inte fysiskt just nu på 
grund av rådande situation, men de får alla nämndhandlingar och 
har möjlighet att lämna synpunkter. 
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§ 6 
Nämndens frågor till förvaltningen  
Maria von Bredow (S) ställde en fråga om sommarjobben och om 
det har varit några jobb för LSS-ungdomar. Maria Laxvik svarade 
att det har varit det och att det ingår i totala antalet jobb. Maria von 
Bredow ställde också en fråga om narkotikaförsäljning i 
Bagarmossen och Kärrtorp. Maria Laxvik svarade att förvaltningen 
känner till situationen och samarbetar i frågan med polisen och i 
Kärrtorp även med fältassistenter från Enskede-Årsta-Vantör. I 
Bagarmossen har områdesvärdarnas arbete haft resultat på senaste 
tiden för att förbättra situationen. Polisen har också ökat närvaron i 
området. Ewa Larsson (MP) berättade att hon och Maria Laxvik har 
haft möte med den nya kommunpolisen med ansvar för Skarpnäck. 
  
Monica Lövström (S) ställde en fråga om det förebyggande arbetet 
som kommunpolisen har gjort ute i skolorna kommer att fortsätta. 
Maria Laxvik svarade att förvaltningen har ett fortsatt mycket gott 
samarbete med polisen gällande det förebyggande arbetet. 
  
Hanna Egeltoft (V) ställde en fråga om hur arbetet med de mobila 
ordningsvakterna ser ut, om förvaltningen har fått någn uppfattning 
om vilken effekt de har på tryggheten. Maria Laxvik svarade att det 
inte finns några direkta mätningar i vårt område, men att resultatet 
av Stockholms stads trygghetsmätning kommer att 
presenteras under hösten. 
  
Johan Brege (M) ställde en fråga om status för den 
kameraövervakning som ska komma igång i stadsdelen. Maria 
Laxvik svarade att polisen håller på att lägga upp sin organisation 
för hur kamerorna ska bemannas, och att förvaltningen ska ta reda 
på vad status är för det projektet just nu. 
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§ 7 
Riktlinjer för direktupphandling  
2019/000124 
 

Beslut  
1.  Skarpnäcks stadsdelsnämnd antar förvaltningens förslag till 
riktlinjer för direktupphandling för Skarpnäcks stadsdelsnämnd. 
 

Sammanfattning av ärendet  
I Stockholms stads budget finns regler för ekonomisk förvaltning. 
Av 4 kap. 3 § regler för ekonomisk förvaltning följer att varje 
nämnd inom Stockholms stad är en egen upphandlande myndighet. 
Upphandlande myndighet är enligt lagen om offentlig upphandling 
och Regler för ekonomisk förvaltning skyldig att anta riktlinjer för 
direktupphandling. Stadsledningskontoret har utfärdat en anvisning 
– Tillämpningsanvisning för direktupphandling – som anger de 
minimikrav upphandlande myndighets riktlinjer ska uppfylla. 
Riktlinjer för direktupphandling för Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
antogs 2019-08-29. Förvaltningen föreslår nu en uppdatering för att 
säkerställa att kraven i dataskyddsförordningen GDPR efterlevs. 

 
Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordföranden finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2019/124-6 Tjänsteutlåtande Riktlinjer för 
direktupphandling 

 SKA 2019/124-7 Riktlinjer för direktupphandling vid 
Skarpnäcks stadsdelsnämnd 
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§ 8 
Revidering av delegationsordning för Skarpnäcks 
stadsdelsnämnd  
2019/000138 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner revidering av delegationsordningen 
i enlighet med förvaltningens förslag. 
2. Stadsdelsnämnden delegerar enligt 6 kap 37 § kommunallagen 
(KL) till sociala delegationen rätten att fatta beslut om 
– ansökan hos förvaltningsrätt om utreseförbud enligt 31 b § LVU 
– prövning av om utreseförbud ska upphöra enligt 31 c § 1 st LVU 
– upphörande av utreseförbud enligt 31 c § 2 st LVU 
– tillfälligt utreseförbud enligt 31 d § 1 st LVU 
– för specifik resa tillfälligt undantag från utreseförbud enligt 31 i § 
LVU. 
3. Stadsdelsnämnden förordnar enligt 31 d § 2 st LVU ledamöterna 
Johan Brege (M), Maria von Bredow (S), Ewa Larsson (MP) och 
Tina Kratz (V) med rätten att under återstoden av år 2020 fatta 
brådskande beslut om tillfälligt utreseförbud. 
4. Stadsdelsnämnden delegerar enligt 6 kap 37 § KL till 
ledamöterna Johan Brege (M), Maria von Bredow (S), Ewa Larsson 
(MP) och Tina Kratz (V) rätten att under återstoden av år 2020 fatta 
beslut om upphörande av tillfälligt utreseförbud enligt 31 g § LVU. 
5. Beslut som fattas enligt punkt 2 ovan anmäls till nämnden i 
sociala delegationens protokoll. Beslut som fattas enligt punkt 3 och 
4 ovan anmäls till sociala delegationen, vars protokoll anmäls till 
stadsdelsnämnden. 
6. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Förvaltningen föreslår att nuvarande delegationsordning, som 
reviderades av stadsdelsnämnden senast 2020-04-23, kompletteras 
och ändras under ett antal punkter inom ärendegrupperna allmänna 
ärenden, individ- och familjeomsorg för barn och unga – enskilda 
ärenden LVU samt äldreomsorg. Riksdagen har fattat beslut som 
möjliggör utreseförbud för att skydda barn från att föras utomlands i 
syfte att ingå barnäktenskap eller att könsstympas. De nya 
bestämmelserna återfinns i lagen med särskilda bestämmelser om 
vård av unga, LVU, och trädde i kraft den 1 juli 2020. De nya 
lagrummen i LVU innebär att stadsdelsnämnden behöver ta 
ställning till vilken instans som ska fatta beslut när ett ärende blir 
aktuellt. Förvaltningen föreslår att nämnden beslutar om 
delegeringar och förordnanden enligt ovan. 
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Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordföranden finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2019/138-17 (Godkänd - R 1) Revidering av 
Skarpnäcks stadsdelsnämnds delegationsordning, september 

 317044 Delegationsordning revideringar september 
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§ 9 
Delegation enligt lagen om vård av missbrukare i vissa 
fall (LVM) och förordnande enligt lagen med särskilda 
bestämmelser om vård av unga (LVU)  
SKA 2020/215 
 

Beslut  
1. Skarpnäcks stadsdelsnämnd delegerar till nedan nämnda 
tjänstepersoner vid socialjouren inom socialförvaltningen att begära 
polishandräckning enligt LVM 45 § 1 och 2 st. inom nämndens eget 
ansvarsområde. 
2. Skarpnäcks stadsdelsnämnd förordnar nedan nämnda 
tjänstepersoner vid socialjouren inom socialförvaltningen att begära 
polishandräckning enligt LVU § 43 1 st. 2 p inom nämndens eget 
ansvarsområde. 
  
Ann Dahlgren, Daniel Colegate, Elisabet Lundqvist, Lis-Mari 
Boija, Sanna Eriksson, Frida Allertz, Maria Larsson, Inga-Lill 
Renhorn Källgren, Lena Wedberg, Feryal Lövström, Liliana 
Pellegrino, Martm Karlsson, Anna-Stina Wilhelmsson, Mira 
Fargallo-Dillner, Ida Carnesten, Inger Asebo, Mait Fredlund, 
Liselotte Tronders, Oskar Williamsson, Idil Magan, Fanny 
Hällberg, Julia Pettersson, Carl-Johan Kvist, Eva Thomasson, 
Millicent Reyes, Marimba Roney, Helena Sten, Lena Svärd, Maria 
Rangdag, Julia Falk Nordberg, Kim Trosell, Anne-Catrine Jonsson, 
Mohamud abdi Osman, Ylva Engelbrektsson 
 

Sammanfattning av ärendet  
Socialnämnden svarar för stadens jourverksamhet inom individ- och 
familjeomsorg. Den nämnd som svarar för denna verksamhet fattar 
ett särskilt beslut om vilka tjänstepersoner som ska ha rätt att begära 
polishandräckning enligt LVM och LVU. Socialnämnden fattade 
beslut om detta vid sammanträdet 2020-06-16. Detta beslut 
överlämnas sedan till stadsdelsnämnderna som fattar motsvarande 
beslut. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Karin Wallin (SD) yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och det 
är förvaltningens förslag till beslut och Sverigedemokraternas 
förslag till beslut. Ordföranden ställer förslagen mot varandra 

Sida 12 (39)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2020 
 

2020-09-03 

och finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens 
förslag. 
  

Reservation 
Karin Wallin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut enligt följande: 
  
1. Att återremittera ärendet 
  
Därutöver vill vi anföra följande: 
  
Sverigedemokraterna ser i grund och botten positivt på de 
föreslagna förändringarna i riktlinjerna för handläggning och 
dokumentation gällande barn och unga inom individ- och 
familjeomsorgen. Vi anser det dock vara fel att 
stadsdelsnämndernas sociala delegationer, där samtliga partier inte 
ges möjlighet att delta, har hand om delar av verksamheten. 
Samtliga partier bör istället ges möjlighet att påverka stadens 
verksamhet och därigenom skapa en demokratisk förankring i 
besluten som fattas. 
  
  
  
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2020/215-2 (Godkänd - R 1) Delegation enligt lagen 
om vård av missbrukare i vissa fall (LVM) och förordnande 
enligt lagen med särskilda bestämmelser om vård av unga 
(LVU) 
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§ 10 
Fairtrade City/Region  
Svar på medborgarförslag 
SKA 2020/115 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd överlämnade 2020-05-14 ett 
medborgarförslag till förvaltningen för beredning. Förslaget 
innehåller önskemål om att Skarpnäck ska bli en Fairtrade city eller 
region. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordföranden finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2020/115-3 (Godkänd - R 1) Medborgarförslag Fair 
trade city 

 SKA 2020/115-2 Medborgarförslag Fairtrade City/region 
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§ 11 
Fältassistenter  
Svar på skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V) och Monica 
Lövström m.fl. (S) 
SKA 2020/199 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Vid stadsdelsnämndens sammanträde 2020-06-11 anmäldes en 
skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) 
angående förstärkt bemanning under sommaren. Skrivelsen 
överlämnades till förvaltningen för beredning. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordföranden finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
  
Vi vill börja med att tacka för förvaltningens svar. Svaret verkar ha 
skrivits innan sommaren och det är därför svårt att utröna vad facit 
blev kring den beredskap som fanns under sommaren som gått. Vi 
kan dock fastslå att det inte verkar blivit några fältassistenter till vår 
stadsdel trots socialborgarrådet Jan Jönssons löfte om att så skulle 
finnas i alla stadsdelar i sommar. 
  
”Vi har beslutat att ha förstärkt bemanning i alla stadsdelar med 
fältassistenter och ungdomsjour under hela sommaren. Nu blir det 
extra viktigt med vuxna där ungdomar befinner sig, säger 
Stockholms socialborgarråd Jan Jönsson (L).“ 
- Jan Jönsson i Svenska Dagbladet, 2020-05-19. 
  
Socialdemokraterna och Vänsterpartiet anser det beklagligt att det 
förebyggande arbetet är så nedprioriterat av den grönblå majoriteten 
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och att de inte levererar när de utlovar åtgärder. Obemannade 
parklekar, kortare öppettider på fritids och avsaknaden av 
fältassistenter är så här långt facit och vi ser oroade på vad det 
faktiskt innebär för stadsdelens barn och unga i deras vardag.  
  
Vi kan mer och med såväl Socialdemokraternas som Vänsterpartiets 
budgetar hade förvaltningen haft mer pengar att göra fler och större 
satsningar. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2020/199-2 (Godkänd - R 1) Skrivelse fältassistenter 
 SKA 2020/199-1 2020-06-11 Skrivelse fältassistenter (V, S) 
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§ 12 
En levande sommar för alla barn och unga  
Svar på skrivelse från Tina Kratz m.fl. (V) och Monica 
Lövström m.fl. (S) 
SKA 2020/162 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas som svar på 
skrivelsen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
En skrivelse har inkommit från Tina Kratz m.fl. (V) och Monica 
Lövström m.fl. (S) där det anförs att fler invånare, särskilt barn och 
unga kommer att vistas inom stadsdelsområdet under sommaren 
med anledning av covid -19. Skrivelsen avslutas med förslag på 
åtgärder för att skapa aktiviteter och sysselsättning för barn och 
unga inom stadsdelsområdet. Förvaltningen håller med om att 
utbrottet av covid -19 påverkat semesterplaneringen för 
stadsdelsområdets invånare varför förvaltningen utformat beredskap 
för de förändrade förutsättningarna. Efterfrågan och behov av 
aktiviteter och insatser för stadsdelsområdets barn och unga bedöms 
ha mötts under sommaren. Förvaltningen föreslår att 
tjänsteutlåtandet lämnas som svar på skrivelsen. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordföranden finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
  
Före sommaren lade vi  fram ett förslag i skrivelsen En levande 
sommar för alla barn och unga om att det bör planeras för en ny 
parklek i Peters Park i Björkhagen. Vi föreslog även att det tas ett 
helhetsgrepp kring hur ytan kan vidareutvecklas, exempelvis genom 
att anlägga ett utegym eller annan verksamhet som förvaltningen 
bedömer som lämplig i anslutning till parkleken. Tidigare har Peters 
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Park exempelvis haft en populär skridskoskola som skulle kunna 
återupptas vintertid med hjälp av bemanning.  
  
Nu när den tidigare bebyggelsen i parken har rivits, menar 
Vänsterpartiet och Scialdemokraterna att stadsdelen bör, i samråd 
med medborgarna, planera för hur en ny parklek kan växa fram på 
ytan i Björkhagen. Det innebär tillgång till toalett, skötrum, 
uppvärmd inomhusyta som kan nyttjas vid dåligt väder och 
bemanning av utbildad personal.  
  
Vi menar att utvecklingen av Peters Park är en viktig del i 
stadsdelsutvecklingen i Björkhagen och således kan bidra till att öka 
tryggheten, uppmuntra till fysisk aktivitet och tillhandahålla sociala 
kontaktytor i Björkhagen. 
  
I förvaltningens svar till skrivelsen nämns dock inte Peters Park och 
därför kan vi återigen konstatera att den grönblå majoriteten har 
förvandlat parkleken Peters Park till en lekpark utan ambitioner att 
återskapa parkleken. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2020/162-3 (Godkänd - R 1) Skrivelse En levande 
sommar 

 SKA 2020/162-2 Skrivelse, en levande sommar för alla barn 
och unga (V och S), ny version 
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§ 13 
Motion (V) om konstutställning på elskåp  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2020/599) 
SKA 2020/154 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Kommunstyrelsen har remitterat en motion om att utreda 
möjligheten att genomföra en konstutställning på stadens elskåp till 
stadsledningskontoret, trafiknämnden, kulturnämnden och 
stadsdelsnämnderna Skarpnäck, Hässelby-Vällingby och 
Östermalm och Stockholm Exergi AB. Motionen är skriven av 
Torun Boucher (V). Yttrande över remissen ska lämnas in senast 
2020-09-29. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordföranden finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2020/154-2 (Godkänd - R 1) Motion om 
konstutställning på el-skåp 

 SKA 2020/154-1 Remiss Följebrev Motion om 
konstutställning på El, KS 2020/599 

 SKA 2020/154-1.1 Motion om konstutställning på El 
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§ 14 
Motion (SD) om att klarlägga Stockholms stads 
kostnader för nyanlända, asylinvandring och illegala 
invandrare  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2020/393) 
SKA 2020/102 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Peter Wallmark (SD) och Martin Westmont (SD) har lämnat in en 
motion till Kommunfullmäktige om att klarlägga Stockholms stads 
kostnader för nyanlända, asylinvandring och illegala invandrare. 
Kommunstyrelsen har skickat motionen på remiss till 
stadsledningskontoret, socialnämnden, arbetsmarknadsnämnden, 
utbildningsnämnden samt Spånga-Tensta, Södermalms och 
Skarpnäcks stadsdelsnämnder. Remissvaret ska vara KF/KS kansli 
tillhanda senast 2020-08-31. Förvaltningen har begärt och fått 
anstånd med att svara till 2020-09-03 

  

Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Karin Wallin (SD) yrkar bifall till 
Sverigedemokraternas förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och det 
är förvaltningens förslag till beslut och Sverigedemokraternas 
förslag till beslut. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och 
finner att stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Karin Wallin (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut enligt följande: 
  
1. Att motionen tillstyrks 
2. Därutöver vill vi anföra följande: 
  
Stockholmarna har rätt att få klarhet kring hur deras gemensamt 
inbetalade skattemedel spenderas av stadens styrande politiker. 
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Avsaknaden av transparens kring frågor som rör kriminalitet och 
kostnader kopplade till den förda invandringspolitiken är ett 
misslyckande ur demokratisynpunkt. 
  
Sverigedemokraterna respekterar de som vidhåller att en fortsatt 
asylinvandring till Sverige är bra ur ett ekonomiskt perspektiv, men 
påstår man att det är så, måste man också kunna belägga sitt 
påstående.  
  
Frågor som rör kostnader för invandringen är mångfacetterad och 
svåröverskådlig. 
Pensionsmyndigheten har på uppdrag av regeringen nyligen gjort en 
kartläggning kring statens kostnader för pensioner kopplat till den 
förda invandringspolitiken. 
  
Resultatet visar att den stora asylinvandringen från länder med låg 
utbildningsnivå till Sverige kommer att fördubbla statens kostnader 
för grundskyddet i pensionssystemet. Också på regeringsnivå tas det 
fram underlag kring sambandet mellan asylinvandring och ökande 
kostnader. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 305698 (Godkänd - R 1) Motion om att klarlägga 
Stockholms stads kostnader för nyanlända, asylinvandring 
och illegala invandrare 

 SKA 2020/102-1 Remiss Motion om att klarlägga 
Stockholms stads kostnader för nyanlända, asylinvandring 
och illegala invand 

 SKA 2020/102-1.1 Motion om att klarlägga Stockholms 
stads kostnader för nyanlända, asylinvandring och illegala 
invandrare 
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§ 15 
Stockholms stads program för att motverka hemlöshet 
2020-2025  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2020/353) 
SKA 2020/99 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Ett förslag till nytt program för att motverka hemlöshet har tagits 
fram. Programmet beskriver hur stadens socialtjänst ska arbeta för 
att motverka hemlöshet, dels vilka insatser och verktyg som stadens 
socialtjänst kan använda till stöd för personer i processer ur 
hemlöshet, dels de förhållningssätt som ska prägla socialtjänstens 
arbete med att motverka hemlöshet. Programmet innehåller sex mål 
samt tre strategier för socialtjänstens arbete med att motverka 
hemlöshet. 
Förvaltningen välkomnar förslaget till nytt program för att motverka 
hemlöshet. Det är välskrivet och utgör ett bra kunskapsstöd och en 
bra genomgång av stadens resurser inom området. Programmet ger 
även ett bra stöd i arbetet gentemot särskilda målgrupper. 
Förvaltningen ser särskilt positivt på att barnrättsperspektivet lyfts 
fram i programmet. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. 
(S) yrkar bifall till sitt gemensamma förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och det 
är förvaltningens förslag till beslut och Vänsterpartiets och 
Socialdemokraternas gemensamma förslag till beslut. Ordföranden 
ställer förslagen mot varandra och finner att stadsdelsnämnden 
beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för sitt eget förslag till beslut enligt 
följande: 
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1. Delvis bifalla socialförvaltningens förslag till beslut 
2. Kommunstyrelsen tillsammans med berörda nämnder och bolag 
får i uppdrag att ta fram ett nytt program med ett tydligt mål om att 
utrota hemlösheten, med detta ska tillhörande handlingsplan tas 
fram 
3. Därutöver anförs följande 
  
Varje kommun är enligt lag skyldig att planera för 
bostadsförsörjningen i syfte att alla kommunens invånare ska ha en 
god bostad, något som allt fler kommuner idag inte lever upp till. 
Det är vidare stadens ansvar att tillgodose behovet av bostäder i 
kommunen, inte socialtjänstens. Därför anser vi att ett program mot 
hemlöshet ska ha som mål att utrota hemlösheten för att leva upp till 
gällande lagstiftning och målen i Agenda 2030. Programmet med 
tillhörande handlingsplan bör ligga på kommunstyrelsen där 
socialnämnden är en part precis som stadsdelsnämnderna, 
exploateringsnämnden, SHIS bostäder, allmännyttan med flera är 
egna partner där alla tar ansvar för sin del. 
  
Förra mandatperioden inledde vi arbetet mot att minska 
hemlösheten bland äldre i staden, något som gav effekt redan första 
året och som detta program också kan lära av. För att lyckas med 
arbetet mot hemlöshet krävs både förebyggande arbete, akuta 
insatser samt en långsiktig plan för att det ska finnas tillräckligt 
många lägenheter i staden till en hyra som de som efterfrågar dessa 
har råd med. Det håller inte att socialnämnden har ett väl 
fungerande arbete på Enheten för hemlösa med de allra mest utsatta 
samtidigt som majoriteten säljer ut lägenheter med rimliga hyror. I 
år har inte behovet av försöks- och träningslägenheter kunnat 
tillgodoses på grund av avsaknad av bostäder med rimliga hyror och 
endast 31/100 genomgångsbostäder har förmedlats till hemlösa 
barnfamiljer. 
  
Vi vill se krafttag mot en av stadens absolut största utmaningar, 
hemlösheten. En del av förslagen som finns med i programmet är 
bra, inte minst att hemlöshetsarbetet ska utgå från evidens med 
Bostad först och barnens behov i centrum, men detta nya program 
innebär inte mycket nytt mot tidigare. I ett hemlöshetsprogram 
behövs också ett arbetssätt för alla de stockholmare som idag 
befinner sig i strukturell hemlöshet utan sociala problem. Detta är 
en grupp som kommer växa kraftigt kommande år då många väntas 
flytta från SHIS bestånd, som är osynliga i den här rapporten. 
  
Frågan om strukturell hemlöshet handlar om en grundläggande rätt 
till ett tryggt hem som är anpassat efter varje människas behov och 
förutsättningar. Rätten till bostad är så fundamental att det påtalas i 
Sveriges grundlag och som en av de mänskliga rättigheterna enligt 
Förenta nationerna (FN). Vi anser att det är en självklarhet att sträva 
mot att förverkliga rätten till ett tryggt och bra boende för alla. 
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Staden bör därför ansluta sig till det globala FN-initiativet The Shift 
och verka för en inriktning där bostad ses som en rättighet och 
utförsäljning av allmännyttan förkastas. 
  

Särskilt uttalande 
Karin Wallin (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Trots att det i det antagna programmet för att motverka hemlöshet 
finns ett tydligt mål om att antalet hemlösa i Stockholms stad ska 
minska så ligger antalet kvar på en konstant nivå. Antalet kvinnor 
som lever i hemlöshet ökar vilket är oroande eftersom man som 
kvinna är extra utsatt i denna redan utsatta situation. 
  
Sverigedemokraterna instämmer i förvaltningens synpunkt att 
arbetet mot hemlöshet ska vara i ständig utveckling men vill 
understryka att ytterligare åtgärder måste till för att målen i 
programmet ska uppnås. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2020/99-2 (Godkänd - R 1) Stockholms stads program 
för att motverka hemlöshet 2020-2025 

 SKA 2020/99-1 Remiss Stockholms stads program för att 
motverka hemlöshet 2020-2025, KS 2020/353 

 SKA 2020/99-1.1 Stockholms stads program för att 
motverka hemlöshet 2020-2025 

 SKA 2020/99-1.2 Stockholms stads program för att 
motverka hemlöshet 2020-2025 

 SKA 2020/99-1.3 Bilaga - Stockholms stads program för att 
motverka hemlöshet 2020-2025 
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§ 16 
Riktlinjer lokalupplåtelse  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2020/415) 
SKA 2020/128 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Skarpnäcks stadsdelsnämnd har fått ett förslag till riktlinjer för 
lokaluthyrningen i Stockholms stad på remiss från 
kommunstyrelsen. Förvaltningen ser positivt på att det utformas 
klara och tydliga riktlinjer för lokalupplåtelse. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. Tina Kratz m.fl. (V) yrkar bifall till 
Vänsterpartiets förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns två förslag till beslut och det 
är förvaltningens förslag till beslut och Vänsterpartiets förslag till 
beslut. Ordföranden ställer förslagen mot varandra och finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  

Reservation 
Tina Kratz m.fl. (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt 
eget förslag till beslut enligt följande: 
  
1. Att delvis godkänna förvaltningens förslag till beslut 
2. Att därutöver anföra 
  
Vi anser att förslaget i stort väcker fler frågor än det ger svar, och 
att dessa frågor behöver redas ut för att riktlinjerna ska vara 
behjälpliga i förvaltningarnas arbete. 
  
I förslaget till riktlinjer avseende lokalupplåtelse – demokrativillkor, 
går att läsa att ”En förening/organisation som begår lagbrott eller 
använder utomparlamentariska metoder för att uppnå ett politiskt 
mål kan sägas motarbeta det demokratiska styrelseskicket och ska 
inte beviljas bidrag.” 
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Definitionen av utomparlamentariska aktioner är enligt 
Nationalencyklopedin politisk aktivitet utanför det parlamentariska 
systemet. Vidare går att läsa att definitionen innefattar: 
”I en parlamentarisk demokrati kan det röra sig om fredliga 
demonstrationer, kampanjer eller andra opinionsyttringar, ibland 
mot parlamentariska beslut. Gränsen mellan legala och illegala 
utomparlamentariska aktioner kan ibland vara svår att dra. Tydligt 
illegala handlingar är t.ex. våldsamma aktioner och sabotage. 
Aktioner riktade mot det demokratiska parlamentariska systemet 
som sådant, t.ex. militärkupper och revolutioner, är också att 
betrakta som utomparlamentariska.” 
  
Då definitionen av utomparlamentariska metoder även innefattar 
fredligt politiskt påverkansarbete, såsom kampanjer och andra 
opinionsyttringar, så innebär det att om nämnden bifaller denna 
skrivning så riskerar ett antal av de föreningar som idag hyr lokaler 
av staden att inte kunna göra det framöver. En 
pensionärsorganisation har till exempel all rätt att dela flygblad och 
en minoritetsorganisation har rätt att bedriva opinionsarbete. 
  
Även om vi förstår att syftet med riktlinjerna säkerligen är att 
tydliggöra att våld mot politiska motståndare är helt förkastligt, 
vilket Vänsterpartiet starkt instämmer i, så menar vi att denna 
skrivning måste förändras eller strykas då den riskerar att drabba 
även helt vanliga föreningar som använder sig av fredliga 
utomparlamentariska metoder. Vi vill till exempel påminna om att 
när politiska partier, från höger till vänster, delar flygblad – så är det 
utomparlamentariskt arbete. 
  
Då riktlinjerna syftar till att vara ett stöd i nämndernas arbete med 
lokalupplåtelse samt förtydliga, och stödja, nämnderna i detta 
arbete, så motverkar denna typ av skrivningar sitt syfte och öppnar 
för oklara tolkningar och godtycklighet i beslutsfattandet. 
  
Vi vill också framhålla en del kritik som inkommit från olika 
verksamheter i staden. Idrottsförvaltningen framhåller i sitt 
remissvar att deras lokalupplåtelser består främst av 
korttidsupplåtelser av idrottsytor- och lokaler genom nämndens 
bokningssystem till föreningar, företag, förbund som 
privatpersoner. Och menar att riktlinjerna är framtagna med 
utgångspunkten i fristående förfrågningar att nyttja staden lokaler 
och inte är anpassade utifrån omfattande löpande 
upplåtelseverksamhet så som vid bokningar av idrottsytor. Vi håller 
med idrottsförvaltningen i detta och menar riktlinjerna behöver 
tydliggöra hur kontroller vid löpande omfattande 
upplåtelseverksamhet ska genomföras proportionerligt samt att det 
behöver göras åtskillnad mellan återkommande verksamhetsstöd 
och stöd av projektkaraktär där större belopp beviljas och där 
särskilda beslut krävs. 
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Fastighetskontoret menar att det är oklart om riktlinjerna ska 
omfatta kontorets kommersiella verksamhet, som uthyrning till 
butiker som säljer barnkläder (som kan vara tillverkade av barn) 
men tar också exempel om uthyrning till musikkollektiv (som skulle 
kunna repetera och uppföra verk med odemokratiska texter) och 
skriver ”Kontoret bedömer det som mycket svårt att på ett effektivt 
sätt kunna kontrollera vandeln hos hyresgästerna i alla delar både 
inför och under avtalstiden. Detta skulle fordra mycket omfattande 
resurser och därtill en näst intill omöjlig objektiv 
bedömningsgrund.” Vi instämmer i fastighetskontorets bedömning 
och menar att riktlinjerna med bakgrund av detta och övriga 
synpunkter behöver tydliggöras för att vara användbara som just 
riktlinjer i verksamheternas löpande arbete. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2020/128-2 (Godkänd - R 1) Riktlinjer lokalupplåtelse 
 SKA 2020/128-1 Remiss Riktlinjer lokalupplåtelse, KS 

2020/415 
 SKA 2020/128-1.1 (Godkänd - R 1) KS 2020/415 

Tjänsteutlåtande - Riktlinjer lokalupplåtelse 
 SKA 2020/128-1.2 Bilaga 1 - Riktlinjer lokalupplåtelse 
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§ 17 
Högre växel i minoritetspolitiken (SOU 2020:27)  
Svar på remiss från kommunstyrelsen (KS 2020/974) 
SKA 2020/230 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till kommunstyrelsen 
som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Utredningen om uppföljningen av minoritetspolitiken har lämnat 
förslag om förändringar i minoritetspolitikens delmål samt i 
uppföljningen av dessa. Utredningens förslag präglas av ett 
rättighetsbaserat arbetssätt, och innehåller ett förtydligande av 
målstruktur, behovsinventering samt samordnings- och 
uppföljningsstruktur. 
Förvaltningen är positiv till utredningens förslag som på olika sätt 
medför förtydliganden för stadens arbete för de nationella 
minoriteterna. Förvaltningen har i övrigt inget att erinra gällande 
utredningen och dess slutsatser och förslag. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordföranden finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
  
Minoritetslagen ger personer som tillhör en nationell minoritet 
ökade rättigheter och skydd för att bevara sitt språk. Inom 
kommuner som liksom Stockholm stad är förvaltningskommuner 
för finska, samiska och/eller meän kieli har personer som tillhör 
någon av minoritetsgrupperna rätt till bland annat äldreomsorg och 
modersmålsundervisning från förskolan på sitt språk. Det finns 
dessvärre en utmaning med detta i och med en brist på personal med 
adekvat språk och kulturkompetens. 
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Äldreförvaltningen framhåller i sitt remissvar att det finns ett behov 
av konkreta stödinsatser till kommuner och regioner för att 
möjliggöra långsiktiga lösningar för att säkerställa 
kompetensförsörjning av personal som kan minoritetsspråk, vi 
håller med dem i det. 
  
Vidare anser vi att det även när det inte är möjligt att skapa boenden 
där hela äldreomsorgens service och omvårdnad kan ges av 
personal som behärskar språket, behövs åtgärder för att de äldre ska 
få tillgång till aktiviteter och liknande på sitt språk. Detta bör också 
uppmuntras inom alla aktiviteter som riktar sig till äldre exempelvis 
på aktivitetscentra, att aktivt arbeta med att det ska finnas aktiviteter 
på de nationella minoritetsspråken. Om man inte tillskapar andra 
möjligheter för äldre att använda sitt modersmål riskerar rätten att få 
äldreomsorg på sitt minoritetsspråk bara bli tomma ord när det hela 
tiden kan hänvisas till personalbrist. Och är personalbrist ett faktum 
behövs andra lösningar så att minoriteternas rätt till sitt språk inte 
hänger på att det inte finns personal i den utsträckningen så att de 
helt kan få omsorg på sitt språk. 
  
Detsamma gäller förskolan där det finns barn som har rätt till att få 
modersmålsundervisning på sitt minoritetsspråk men som inte får 
det med hänvisning till att det saknas personal eller att sökande är 
för få. För att råda bot på det senare behövs informationsinsatser 
och det bör tydliggöras i själva ansökningsförfarandet att om man 
önskar modersmålsundervisning på sitt minoritetsspråk så kan man 
ange det i och med att man ansöker till förskolan. Idag framgår det 
inte när man ansöker att denna möjlighet finns. Dessutom behöver 
staden liksom inom äldreomsorgen arbeta kreativt för att även om 
det är få som söker och det är svårt att hitta personal för veckovisa 
studier säkerställa att alla som önskar erbjuds 
modersmålsundervisning i sitt minoritetsspråk i någon form. 
Exempelvis ser vi att man kan arbeta mer med språkbad eller 
liknade för att i brist på personal som kan undervisa veckovis ändå 
kan säkerställa rätten till modersmålsundervisning. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2020/230-2 (Godkänd - R 1) Högre växel i 
minoritetspolitiken 

 SKA 2020/230-1 Remiss Högre växel i minoritetspolitiken, 
KS 2020/974 

 SKA 2020/230-1.1 Högre växel i minoritetspolitiken 
 SKA 2020/230-1.2 Högre växel i minoritetspolitiken 

 
 
  

Sida 29 (39)



Skarpnäcks stadsdelsnämnd 

 
 

Protokoll nr 7/2020 
 

2020-09-03 

§ 18 
Förslag till ny detaljplan för Jordbruksministern 3 i 
Bagarmossen  
Svar på remiss från stadsbyggnadsnämnden (2017-19979) 
SKA 2020/192 
 

Beslut  
1. Förvaltningens tjänsteutlåtande överlämnas till 
stadsbyggnadsnämnden som svar på remissen. 
2. Ärendet justeras omedelbart. 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stadsbyggnadskontoret har tagit fram ett detaljplaneförslag som 
innebär att c:a 60 lägenheter kan byggas i nordöstra Bagarmossen. 
Inom planområdet ligger idag en byggnad som ska rivas. 
Förvaltningen anser att det är positivt att nya bostäder kan byggas i 
ett så attraktivt läge. Förvaltningen har i stort inget att erinra mot 
förslaget. Den fråga som infinner sig är hur det förhållandevis 
bryska mötet mellan naturen och den höga byggnadskroppen 
kommer att upplevas och hur det kan mildras. Förvaltningen anser 
att möjligheten att sänka den nya bebyggelsen i den norra delen 
med en våning ska prövas. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordföranden finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  

Särskilt uttalande 
Tina Kratz m.fl. (V) och Monica Lövström m.fl. (S) lämnar särskilt 
uttalande enligt följande: 
  
Vänsterpartiet och Socialdemokraterna anser att det är positivt att 
nya bostäder byggs i Bagarmossen. Däremot anser vi att det bör 
byggas hyresrätter i ett så pass attraktivt läge, inte minst eftersom 
det byggts dyra radhus i anslutning till Nacka reservatet de senaste 
decennierna. 
  
Vi konstaterar att den nuvarande majoriteten prioriterar 
ombildningar av hyresrätter och nybyggnation av dyra bostadsrätter 
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framför skyldigheten att tillgodose bostäder åt alla invånare. Inte 
minst gruppen äldre hemlösa ökar i Stockholm. I vår stadsdel har 
socialtjänsten allt svårare att tillgodose behovet av försöks- och 
träningslägenheter. Vår stadsdel förmedlas alltför få Bostad Först 
lägenheter trots evidens, på grund av brist på tillgång till hyresrätter 
i staden i stort. Detta har gjort att vi ser stockholmare som år in och 
år ut är hänvisade till härbärgen, trots förnyade handlingsplaner mot 
hemlöshet (se § 15). Dessutom befinner sig alltfler Stockholmare i 
en strukturell hemlöshet utan sociala problem. Det finns med andra 
ord ingen rimlighet i att bygga dyra bostadsrätter i den alarmerande 
bostadsbrist som råder för många grupper i Stockholm. 
  
Vi välkomnar ett ökat antal anpassade hyresrätter för äldre i vår 
stadsdel, inte minst för att det också möjliggör flyttkedjor där 
billiga, stora hyresrätter kan komma familjer till del. Vi instämmer 
med förvaltningens synpunkt att det är viktigt att den nya 
bebyggelsen harmoniserar bättre med naturen och den omgivande 
bebyggelsen. Det är viktigt att mötet med naturreservatet inte blir 
för bryskt. 
  
Karin Wallin (SD) lämnar särskilt uttalande enligt följande: 
  
Sverigedemokraterna ser det som centralt att byggnationen är i 
harmoni med befintlig, kringliggande bebyggelse. Vi instämmer 
därför i förvaltningens synpunkt att det bör utredas om bebyggelsen 
i den norra delen kan sänkas med en våning, samt vill understryka 
vikten av att materialvalet till fasaderna består av tegel. 
  
Genom att göra detta kan stadsdelen få en ny bebyggelse som 
tillgodoser stockholmarnas behov samtidigt som den är i harmoni 
med närområdet. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2020/192-2 (Godkänd - R 1) Förslag till ny detaljplan 
för Jordbruksministern 3 i Bagarmossen 

 SKA 2020/192-1 Planärende på samråd, Jordbruksministern 
3 
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§ 19 
Förskoleundersökning 2020  
SKA 2020/177 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens redovisning och 
lägger rapporten till handlingarna 
 

Sammanfattning av ärendet  
Stockholms stad genomför årligen en brukarundersökning i stadens 
alla förskolor och familjedaghem. Brukarundersökningen, kallad 
Förskoleundersökningen, syftar till att utveckla den pedagogiska 
kvaliteten i varje enskild förskola genom att inhämta 
vårdnadshavarnas bedömning av kvalitet på förskolan. 
Resultaten från brukarundersökningen visar att resultaten i stort är 
oförändrade i relation till föregående år. Upplevelsen av trygghet 
och nöjdhet hos vårdnadshavarna är fortsatt hög, vilket 
förvaltningen anser är positivt. Samtidigt visar resultaten att 
förvaltningen har utvecklingsbehov gällande kommunikation med 
vårdnadshavarna, framför allt via digitala kanaler. Användningen av 
digitala verktyg med barnen är också ett övergripande 
utvecklingsområde. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordföranden finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
  
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2020/177-2 (Godkänd - R 1) Förskoleundersökning 
2020 

 SKA 2020/177-1 Förskoleundersökning Skarpnäck 
Kommunala - Vårdnadshavare Förskola 
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§ 20 
Månadsrapport juli  
SKA 2020/68 
 

Beslut  
1. Månadsrapporten för perioden januari-juli 2020 läggs till 
handlingarna. 
  

Förslag till beslut 
Ordföranden Ewa Larsson (MP) yrkar bifall till förvaltningens 
förslag till beslut. 
  

Beslutsgång 
Ordföranden konstaterar att det finns ett förslag till beslut och det är 
förvaltningens förslag till beslut. Ordföranden finner att 
stadsdelsnämnden beslutar enligt förvaltningens förslag. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2020/68-7 (Godkänd - R 1) Månadsrapport juli 
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§ 21 
Skrivelser från nämndens råd enligt lista  

Sammanfattning av ärendet  
Pensionärsrådets sammanträde 2020-08-27 ställdes in. 
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§ 22 
Inkomna medborgarförslag enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar två medborgarförslag med 
diarienummer SKA 2020/229 om Blomsteräng mellan parkering 
och Markuskyrkan i Björkhagen och SKA 2020/246 om att placera 
krattor vid Söderbysjön till förvaltningen för beredning.  
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§ 23 
Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 
remisser m.m. enligt lista  
SKA 2020/15 
 

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden uppdrar åt förvaltningen att vidta de åtgärder 
som kan föranledas av de inkomna skrivelserna, remisserna m.m. 
 
Handlingar i ärendet 

 SKA 2020/15-11 Skrivelselista 2020-09-03 § 23 Inkomna 
och utgående skrivelser 
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§ 24 
Anmälan av protokoll och minnesanteckningar enligt 
lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger förvaltningsgruppens protokoll från 
2020-08-27 till handlingarna. 
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§ 25 
Anmälan av delegationsbeslut avseende allmänna 
ärenden enligt lista  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden lägger anmälan av följande delegerade beslut 
till handlingarna: 
SKA 2020/182 Vidaredelegation av beslutanderätt 
SKA 2020/59 Förordnande som förvaltningschef 
SKA 2020/244 Vidaredelegation av beslutanderätt 
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§ 26 
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter  

Beslut  
1. Stadsdelsnämnden överlämnar en skrivelse från Vänsterpartiet 
och Socialdemokraterna om Att bryta isoleringen till förvaltningen 
för beredning. 
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